

27th Feby.

Mr. *Joseph Dorval*, Junior, Culler, stated:—That in order to prevent the practice of fraud, and the inconvenience which has arisen therefrom for many years past, he is of opinion, 1st. That no quantity of Timber should be shipped for exportation, unless the shipping thereof shall be made by a sworn Inspector and Measurer, under a penalty of for every offence. 2nd. That Cullers should not be allowed to purchase or sell any Timber for exportation, under pain of being deprived of their Commission. 3rd. That all persons convicted of having inspected or measured Timber without having obtained Commissions to measure such Timber, ought to be condemned to a penalty of and be deprived of their Commissions, and for want of payment, to be imprisoned. 4th. That no person should be admitted as an Inspector and Measurer of Timber, unless the same has served his apprenticeship by indenture, under a Sworn Inspector, for the space of three consecutive years. 5th. That no Timber should be inspected while floating, under a penalty of for each offence, and to be deprived of their Commission. 6th. That all persons Commissioned as Inspectors should be compelled to take out new Commissions, and to undergo a new and strict examination with respect to their knowledge of the several sorts of Timber for exportation. 7th. That no Inspector or Measurer of Timber should be allowed to engage himself by the year, nor by the summer season, nor by the day, to any Merchant or Lumber Merchant, under the penalty of being dismissed: the winter season excepted. 8th. That all Cullers ought to be obliged to keep Registers of all their operations, under a penalty of for each offence. 9th. That no ship or vessel ought to leave the Port without being furnished with a Certificate signed by the Inspector or Measurer, who shall have inspected and measured the said Timber which it is laden with. 10th. That the Board, to be named by His Excellency, be composed of the three senior Cullers, Commissioned for the Inspection of Masts, Bowsprits, Spars, Yards and all sorts of square Timber, Planks and Staves, Oars, Laths, and of the three senior Lumber Merchants, who are well acquainted with the Lumber Trade, and who are persons in no way interested at the present moment, and that the said Board should be sworn in before their meeting. 11th. That for the shipping of the several sorts of Timber before mentioned, the Cullers shall receive certain fees, to wit: for Masts, Bowsprits, Spars of 20 inches and upwards for Spars from 4 inches to 12 inches from 12 to 20 for each piece. For 1000 Staves For measuring of Oak or Elm or other hard wood per Ton of 40 feet, and all other soft wood Masts, Spars, Bowsprits; and for inspecting Oak or Elm, or other hard wood White Pine or Red Pine or other soft wood For Masts, Spars, Bowsprits, &c. for each. For Planks and Boards (Bordage) per 100. For Staves per 1000

Wednesday 12th February 1834.

Mr. *Wilbrode Demers*, called in; and being interrogated, answered:—

I am one of those who signed the Petition presented on behalf of several Lumber Merchants residing at St. Pierre, and I trade in Deals. In my opinion the fees for culling are too high, inasmuch as this gives an advantage to the purchaser of Timber, in speculating upon the engagement of Cullers. At least as we are compelled to pay

27 Febr.

M. *Joseph Dorval*, fils, Inspecteur de Bois, a déclaré:—Qu'afin de remédier aux fraudes qui sont pratiquées et aux inconvéniens qui en résultent depuis plusieurs années, il est d'opinion, 1°. Qu'aucune quantité de Bois ne sera embarquée pour exportation, sans que l'embarquement n'en soit fait par un Inspecteur et Mesureur juré, sous une pénalité de pour chaque contravention. 2°. Que les Inspecteurs ne pourront acheter ni vendre aucun Bois pour exportation, sous peine d'être privés de leur Commission. 3°. Que toutes personnes qui seront convaincues d'avoir inspecté ou mesuré du Bois sans avoir obtenu de Commission pour mesurer tel Bois, seront condamnées à une amende de et à être privées de leurs Commissions, et à défaut de paiement à être emprisonnées. 4°. Qu'aucune personne ne sera admise à pratiquer comme Inspecteur ou Mesureur de Bois, sans avoir servi comm Apprentif sous un Inspecteur juré, pendant l'espace de trois années consécutives et sous Brevet. 5°. Que le Bois ne sera pas inspecté à flot, sous une pénalité de pour chaque offence, et d'être démis de leurs Commissions. 6°. Que toutes personnes commissionnées comme Inspecteurs seront obligées, pour en avoir de nouvelles, de passer de nouveau à un Exameu strict de leurs connaissances, sur les différentes sortes de Bois pour l'exportation. 7°. Qu'aucun Inspecteur ou Mesureur de Bois ne pourra s'engager à l'année ni pour la saison de l'été ni à la journée à aucun Marchand ou Négociant de bois, sous peine de démission; la saison d'hiver exceptée. 8°. Que tous les Inspecteurs seront obligés de tenir un registre de toutes leurs opérations où ils opéreront, sous une pénalité de pour chaque offence. 9°. Qu'aucun bâtiment ou vaisseau ne sortira du port, sans être muni d'un certificat signé de l'Inspecteur et Mesureur qui aura inspecté ou mesuré le dit Bois, qu'il lui aura livré pour le charger. 10°. Que le Board qui sera nommé par Son Excellence, soit composé de trois Inspecteurs et Mesureurs les plus anciens, qui ont des Commissions pour Mâts, Beauprés, Esparres et Vergues, toutes les sortes de Bois quarré, madriers et douves, rames, lattes etc., et des trois plus anciens Marchands de bois, qui ont des connaissances sur le Commerce des Bois, et qui sont des personnes nullement intéressées à présent, et que le dit Board soit assermenté avant de siéger. 11°. Que pour l'embarquement des différentes sortes de bois ci-après mentionnées, les Inspecteurs recevront un certain émolument, savoir: pour Mâts, Beauprés, Vergues, depuis 20 pouces et au-dessus pour les Esparres depuis 4 pouces à 12 depuis 12 à 20 pour chaque morceau. Par 1000 Douves Pour mesurement du chêne ou orme ou autre bois dur par tonneau de 40 pieds, et tout autre bois mou Mâts, Esparres, Beauprés, et pour inspecter chêne ou orme ou tout bois dur Pin blanc ou rouge ou autre bois mou Pour Mâts, Esparres, Beauprés etc. pour chaque. Pour madriers, bordages, planches etc. par 100 Pour les douves par 1000

Mercredi 12 Février 1834.

M. *Wilbrode Demers*, appelé; et étant interrogé a répondu:—

Je suis signataire d'une requête qui a été présentée de la part de plusieurs Marchands de bois de St. Pierre, et je commerce sur les Madriers. Je trouve que le Tarif des Cullers est trop fort, vû que cela donne l'avantage aux acheteurs de bois d'engager des Cullers et de spéculer avec. Au moins si nous sommes obligés de payer tant, les argens